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  قوانین اجرایی شهرســازی برای 

حفاظــت از درختــان در جریان گزارش
ساخت وســاز، از یک  طرف برای 
سازندگان دقیقا شناخته شــده نیست و از طرف 
دیگر روند نظارت بر آن در طول عملیات ســاخت 
نواقصی دارد. بر این اساس، شورای شهر بر بازنگری 
قوانین این حوزه در راستای حفظ فضای سبز شهر 
و جلوگیری از کاهش انگیزه در میان شــهروندان 
برای درخت کاری تأکید کرد. البته دستور نخست 
صحن علنی پارلمان شهری تهران به بررسی یک 
فوریت انتخاب اعضای کمیسیون ماده۱۴ آیین نامه 
معاملات شهرداری اختصاص داشت که در نهایت 
مجید باقری، معاون برنامه ریزی، توسعه سرمایه 
انسانی و امور شورا، لطف   الله فروزنده، معاون مالی 
و اقتصاد شهری و علیرضا جاوید، معاون هماهنگی 
و امور مناطق شــهرداری تهران بــرای عضویت 

انتخاب شدند.

طرحی جدید برای افزایش انگیزه درختکاری
به گزارش همشــهری، مهدی چمران نخستین 
عضوی بــود که دیــروز دربــاره قوانیــن بعضا 
دست وپاگیر برای درختکاری و حفظ فضای سبز 
شهر، نکاتی را بیان کرد. رئیس شورای شهر تهران 
با تأیید بر مســائل موجود در زمینه درختکاری 
دربــاره قطــع درختــان و از بین رفتــن انگیزه 

درختکاری به واسطه قوانین نادرست، تذکر داد.
چمران گفت: »موضوع باغــات یکی از معضلات 
مهم مردم اســت و باید به گونه ای پیش برود که 
نه درختی از بیــن برود و نه انگیــزه  درختکاری؛ 
ما آمده ایم که درختی قطع نشــود اما با اقداماتی 
و قوانینــی، درختــکاری را هم از بیــن برده ایم. 
درخصــوص مســائل اداری مرتبط بــا موضوع 
درختکاری و نیز صــدور پروانه و پایــان کار باید 
اطلاع رســانی به موقع به مردم صورت بگیرد. به 
همین دلیل درخواست می شود کمیسیون معماری 
و شهرسازی که در حال بررسی این مسئله است هر 
چه سریع تر طرح جدید ارائه شده در این زمینه را 
مطالعه کرده و برای تأیید و تصویب به شورای عالی 

معماری و شهرسازی ارائه دهد.«

10اشکال بررسی پرونده باغات 
یک عضو شورای اسلامی شهر تهران هم دیروز در 
تذکری عوامل اصلی قطع درختان و تخریب فضای 
ســبز در تهران را تشــریح کرد. اماني در تذکری 
گفت: »نزدیک به ۱6ماه است که عضو کمیسیون 
ماده77 قانون شهرداری)کمیسیونی که به موضوع 

پرداخت عوارض مالکان به شهرداری می پردازد( 
هستم، در این کمیسیون به مسائلی برخورد کردم 
که لازم می دانــم در اینجا از تریبون شــورا اعلام 
کنم، چون حق مردم اســت و باید حتماً برای آن 

چاره جویی شود.«
ناصر امانی افــزود: »مردم به ویژه کســانی که در 
منازل و زمین های خود درخــت دارند هیچ گونه 
اطلاعات و آموزشی در مورد قوانین مربوط به حفظ 
باغات و اراضی مشجر نه دیده و نه می بینند؛ این 
موضوع در مورد مالکینی که مجوز ساخت وســاز 
می گیرند مضاعف اســت و شــهرداری هم هیچ 
پیوســتی در پروانه های شهرســازی صادره خود 
که کاملا شفاف و روشــن تکلیف و نحوه برخورد 
ســازنده یا مالک را با درختان موجود در ملکش 
مشخص کند، ندارد؛ درحالی که پروانه ساخت را 
شهرسازی صادر می کند. دبیر کمیسیون ماده77 
منطقه، در معاونت خدمات شهری و اداره فضای 
سبز مستقر است و هیچ ارتباط سیستمی بین آنها 

برقرار نیست.«
او تصریح کرد: »پرونده های زیادی در کمیسیون 
ماده77 در دست بررسی است که با وجود مخالفت 
کمیسیون ماده7 و سازمان بوســتان ها، مناطق 
مختلف شهرداری برای آنان پروانه و مجوز ساخت 
صادر کرده  است. در مرحله پایان کار، مالک پس 
از ســال ها بهره برداری و حتی فروش واحد های 
مربوطه به خاطر گرفتن پایان کار به کمیســیون 
ماده7 هدایت مي شــود و با اعــلام جریمه های 
سنگین بر مبنای آخرین مصوبات شورای اسلامی 

شهر به کمیسیون ماده77 شکایت می کند.«
امانی ادامــه داد: »پرونده های باطلــه از مناطق 
شــهرداری تهران بــا پرونده هایی کــه نماینده 
کمیســیون ماده7 در جلســه ارائه می کند هیچ 
هماهنگــی نداشــته و مدارک متفــاوت و حتی 
متناقض به کرات در آنها مشاهده می شود، به نحوی 
که هم بنده به عنوان عضو شــورا و هم نمایندگان 
شهرداری برای سؤالات نمایندگان محترم وزارت 

کشور و قوه قضاییه هیچ پاسخی نداریم.«
او بیان کرد: »البته اکثر ایــن پرونده ها مربوط به 
سال های گذشته است و در دهه80 و 90 تشکیل 
شده اما به نظر می رسد این روند همچنان ادامه دارد 
و مناطق شــهرداری برای کسب درآمد و رسیدن 
به ســقف بودجه ابلاغی در صدور پروانه و فیش 
تعجیل می کنند و باعث ایجاد نارضایتی، انباشته 
شدن پرونده های کمیســیون ماده77 و طولانی 
شدن صدور پایان کار می شــوند. به نظر می رسد 
تغییر ساختاری در معاونت شهرداری های مناطق 
در این زمینه و متمرکز کردن همه مسائل مربوط 
به صدور پروانه و پایان کار در معاونت شهرسازی 

ضروری باشد.«
وی ادامــه داد: »اغلب مالکان و شــاکیان مدعی 
هستند قطع درختان مربوط به قبل از خرید ملک 
توسط آنان بوده و حتی در بسیاری از موارد مدعی 
جمع آوری درختان توسط خود شهرداری هستند؛ 
شفاف سازی این موضوع از قبیل اخذ مبایعه نامه 
خرید و نه ســند از مالک، گزارش هــای کتبی و 
رسمی ناظرین فضای ســبز مناطق، عکس های 

هوایی ســال های قبل، معمولا در پرونده ها وجود 
ندارد یا به صورت ناقص وجود دارد.«

امانی بیان کــرد: »پس از صــدور پروانه و مجوز 
ســاخت و دریافت پیش پرداخت عوارض، ارتباط 
شهرداری با مالک قطع می شود تا وقتی که مالک 
برای پایان کار مراجعه کند. حتی پس از ده ها سال 
هیچ ارتباط رســمی  و کتبی اي بین شهرداری و 
ســازنده برقرار نمی شــود. به نظر می رسد ایجاد 
زمانبندی و دریافت گزارش سیستمی از مراحل 
ساخت، اعلام و اخطار سیستمی به سازنده برای 
مراجعه و دریافت پایان کار یا پاسخ کتبی سازنده 
در صورتی که مانعی بــرای عدم دریافت پایان کار 

دارد، ضروری است.«
عضو کمیســیون برنامه و بودجه شورای اسلامی 
شهر تهران تأکید کرد: »اینها موضوع های مهمی 
است که در این مدت در کمیسیون ماده77 با آنها 
مواجه بودم، هر وقت این کمیســیون هم تشکیل 
می شود واقعا می مانم که چگونه نماینده قوه قضاییه 
و نماینده وزارت کشــور را قانع کنم که چه زمانی 
قرار است این ضعف ها در شهرداری برطرف شود؟ 
باید طرحی نو دراندازیم که به صلاح مردم باشد، 
وقتی ما رأی می دهیــم و بابت قطع درختان یک 
فرد را ۴0میلیارد تومان جریمه می کنیم نمی دانیم 
واقعا داریم حقی از مردم ضایــع می کنیم یا حق 
شهرداری اســت که از افراد می گیریم، البته ما با 
یک اطمینان نسبی این آرا را صادر می کنیم ولی 
واقعیت این است که این مشکلات  در پرونده های 

کمیسیون ماده77 وجود دارد.«

500اتوبوس در راه تهران
در بخش دیگری از جلسه روز گذشته رئیس شورای 
اسلامی شهر تهران با تأکید بر اینکه ما به پرچم و 
سرود ملی کشورمان به عنوان یک شاخص ارزنده و 
بارز می بالیم، گفت: »پرچم و سرود هویت انقلاب 
ماســت و اجازه هیچ گونه جسارت و بی حرمتی به 
آن را نخواهیم داد.« چمران همچنین درباره روند 
توسعه مترو، با تأکید بر اینکه اختصاص اعتبار برای 
حمل و نقل ریلی دورن شهری پایتخت، رقم کمی 
نیست، بیان کرد: »هنوز به نتیجه نهایی نرسیده ایم 
که خرید و عقد قرارداد با شرکت سازنده خارجی 
انجام شــود؛ بخش عمده ای از واگن های مترو در 
داخل کشور ساخته می شود و ســازمان برنامه و 
بودجه و  بانک مرکزی باید تلاش بیشــتری برای 
این قراردادها انجام دهند.« او همچنین اعلام کرد 
که ۵00دستگاه اتوبوس تا پایان سال به شهرداری 

تحویل داده خواهد شد.

قوانین دست و پاگیر، سد راه درختکاری
در صدوهشتمین جلسه شورای شهر تهران، موضوع قوانین و نظارت بر ساخت وسازها برای حفظ درختان شهر بررسی شد

جنوبتهرانغرقگلمیشود
 با اجرای طرح هایی جالب در برخی از مناطق جنوبی 

گل و گیاه
تهران، بخش هایی از پایتخت غرق گل می شود.

به گزارش همشــهری، کاشــت گیاه هــا و گل های 
کم آبخواه، دارویی و زینتی، چهره چند نقطه از تهران تغییر می کند. 
در همین ارتباط بازپیرایی هزاران مترمربع فضای ســبز و کاشــت 
هزاران گل و گیاه فصلی همزمان با فصل پاییز در غرب و جنوب غرب 
تهران در دستور کار قرار گرفته است. ســیدمحمدرحیم مرتضوی، 
شــهردار منطقه 9در همین خصوص از بازپیرایی۱۵هزار مترمربعی 
فضای سبز و کاشت ۱۱28۱گل و گیاه فصلی در غرب پایتخت خبر 
داد.   به گفته او اداره فضای سبز نسبت به بازپیرایی و بهسازی فضای 
سبز بوستان های کوکب، کوثر، ارغوان و لچکی تپه3میدان آزادی در 
مساحت ۱۵000مترمربعی، نسبت به آماده سازی  بستر کاشت اقدام 
کرده است. مرتضوی با اشاره به کاشت انواع گل ها و گیاهان در غرب 
پایتخت گفت: »۱7۴3اصلــه بربریس، ۱76اصلــه پامپاس گراس، 
3220اصله پیروکانتا، ۴2۵0بوته رز و نسترن و ساناز، ۱۴3۴اصله پیچ 
تلگرافی، 260اصله اسپیره و مرواریدی، 6۵اصله ژونی پروس، ۱۱اصله 
برگ بو، 79اصله یوکا، 2۵اصله یاس زرد و ۱8اصله توری و در مجموع 
۱۱28۱گل و گیاه در منطقه9کاشته شده است.« در منطقه ۱۴تهران 

نیز آموزش شهروندی در زمینه گل و گیاه همراه با کاشت انواع گیاهان 
متناســب با آب و هوا و جغرافیای شهری دنبال می شود. محمدامین 
سالاری پور، شهردار منطقه ۱۴گفت: »دوره های پاییزی آموزش گل 
و گیاه ویژه شهروندان به صورت رایگان و در حوزه گیاهان آپارتمانی، 
گیاهان دارویی و انجــام عملیات به زراعی در فضای ســبز به صورت 

آموزش های نوین و مرتبط فصلی برگزار می شود.«
سالاری پور با اشاره به اینکه از ابتدای ســال تاکنون بیش از ۱9هزار 
شهروند منطقه ۱۴از آموزش های ارائه شده بهره مند شده اند، گفت: 
»این طرح آموزشی توسط کارشناســان محیط زیست و فضای سبز 
در قالب آموزش های حضوری مستمر ویژه دانش آموزان، سالمندان 
و سایر شهروندان در مدارس، مســاجد و سراهای محله اجرایی شده 
است. در فصل پیش رو نیز علاوه بر ارائه آموزش در پایگاه های مذهبی 
و مدارس، کلاس های تخصصی در روزهای هفته از ساعت 9:۱۵دقیقه 
به طور مستمر در محل کلاس کلینیک گل و گیاه اداره فضای سبز واقع 
در بوستان اجتماعی نارنج دایر است و عموم شهروندان و علاقه مندان 
شرق و جنوب شرقی پایتخت می توانند از آن بهره مند شوند. در این 
بوستان علاوه بر مشاوره های گیاه پزشــکی و تخصصی با موضوعات 
مختلف از جمله گیاهان آپارتمانی، سبزی کاری، کاکتوس، ساکولنت، 

درخت و درختچه، سالمندان و بانوان فعال در مزرعه خانوادگی منطقه 
نیز می توانند از مشاوره های آموزشی چون آشنایی با عناصر کم مصرف 
و پرمصرف گیاهی، شناسایی تخصصی علف های هرز مزارع سبزیجات 
و صیفی جات، گیاهان دارویی، شیوه های ازدیاد گیاهان و... بهره مند 
شــوند. در منطقه ۱7تهران هم یکی از جدی ترین اقدامات توســعه 
فضای سبز در ابتدای بزرگراه شهید چراغی و محله بلورسازی است. بر 
این اساس، تاکنون در پی کاشت گیاهانی مثل یوکا، شمشاد طلایی، 
ژونی پروس، فرانکی نیا 7۵0مترمربع به سرانه فضای سبز این منطقه 

افزوده شده است.«

 روزهای آخر خرمالو
خرمالو به عنوان میوه پاییزی، از قدیم جایگاه خاصی در بین 
تهرانی داشته است. علاوه بر کاشت درخت خرمالو در حیاط 

برخی از خانه ها و باغ های شهرهای شرقی استان تهران، 
محله کن نیز یکی از مناطقی به حساب می آید که درختان 

خرمالوی فراوانی دارد. اکنون روزهای آخر برداشت این 
میوه از باغ های کن است و کم کم دیگر خرمالو  با میادین 

میوه و تره بار و مغازه های شهر خداحافظی می کند و عرضه 
نخواهد شد.

 زاکانی در نشست مشترک
با رئیس کل دادگستری استان تهران اعلام کرد

 بازگشت ۹هزار میلیارد تومان 
از امکانات شهر

نشست مشترک رئیس کل و معاونان دادگستری استان تهران با 
شهردار و جمعی از مدیران شهری پایتخت برگزار شد.

به گزارش پایگاه خبری شهر، شهردار تهران در این نشست که در 
محل ساختمان دادگستری کل استان تهران برگزار شد با بیان 
اینکه از سال گذشــته تا کنون موفق شدیم 9هزار میلیارد تومان 
از امکانات شــهر را برگردانیم، گفت: »یکی از دلایل تشکیل این 
جلسه، طلب کمک از سوی مدیریت شهری و اعلام آمادگی برای 
انجام وظایف است. یک سال و 2ماه و۱9روز است که در شهرداری 
هستیم. در ابتدای ورود در تنش مالی بودیم، اما با انضباط مالی و 
ایجاد یک خزانه واحد - که البته از سال97 باید اجرا می شد، ولی 
شهرداران زیربار اجرای آن نمی رفتند - از این تنش خارج شدیم.«

علیرضا زاکانی با اشاره به اینکه در پایان سال قبل، 99درصد بودجه 
محقق شد، ادامه داد: »در ۱0 سال گذشته از ۴8پروژه مشارکتی در 
شهرداری، تنها یک مورد آن موفق بوده؛ بر همین اساس تصمیم 
گرفتیم تمامی پرونده های باز در شهرداری را ببندیم؛ مثلا بستن 
یکی از این پرونده ها منشأ قراردادی ۴2هزار میلیارد تومانی برای 
شهر شد. بررسی دارایی ها و بانک اطلاعات مان را از سال قبل شروع 
و در مورد ساختمان های ناایمن و گودها نیز بررسی ها را آغاز کردیم. 
تلاش می کنیم که کل پرونده هایی که از قبل وجود داشته را ببندیم 
و پرونده ای را هم به آینده اضافه نکنیم.« شهردار عنوان کرد: »ما 
در بحث استقلال کشور، استقلال سیاسی داریم، ولی استقلال 
فرهنگی و اقتصادی نداریم که این مسئله استقلال سیاسی ما را 
نیز تحت الشعاع قرار می دهد؛ بنابراین باید تحول لازم ایجاد شود. 
در این دوره از مدیریت شهری مبتنی بر مبانی مکتب امام )ره(، 
۱2رویکرد مشخص را دنبال و ۴ تحول بزرگ را در دستور کار قرار 
دادیم؛ البته تهران برای تحول بالغ بر 2تا3هزار میلیارد تومان پول 
لازم دارد و در کنار آن نیاز به فکر، تجربه و کمک داریم .« زاکانی 
سپس به بیان تحولات صورت گرفته در تهران طی یک سال و 3ماه 

گذشته اشاره کرد و درباره آنها توضیح داد که عبارتند از:
1   تحول درون زا: تبدیل شــهرداری از یک نهاد خدماتی به 
یک نهاد خدمتگزار اجتماعی. برای این ابرپــروژه 8 کلان پروژه 

تعریف شد.
2    تحول سخت و کالبدی شهر: بالاترین اعتراض مردم به 
ترافیک و آلودگی هوا و وضعیت مســکن است و بر همین اساس 
ابرپروژه ای در این تحول، نوسازی شهر بر محور حمل ونقل عمومی 
قرار داده شد. آنچنان که بر محور ایستگاه های مترو، ۴9.9 درصد 
مســاحت تهران قابل نوسازی اســت و در مجموع 62.۵ درصد 
پلاک ها با اضافه شدن ایســتگاه های بی آرتی به این محور، قابل 

تغییر است.
3   تحول نرم و روحی شهر: سامان یافتگی مشارکت مردم 
به ویژه بر محور نخبگان در اداره شــهر و ایجاد ۵2رویداد در سال 
است که مردم در آن شرکت می کنند. این تحول به دنبال تغییر 

سبک زندگی است.
4   تحول فناورانه با هدف ایجاد شــهر هوشمند: بهره از 
فناوری برای اینکه زمان تکمیل ۱۱خط مترو از حدود 20 سال به 
۵سال کاهش یابد یا تا پایان سال در شهر ۵هزار دستگاه اتوبوس 
فعال شود که اکنون تعداد آنها 3هزار دستگاه است.200 هکتار 
هســته مرکزی پارک ولایت تبدیل به بزرگ ترین پارک علم و 
فناوری خاورمیانه خواهد شد و در حوزه بهداشتی نیز با توجه به 
اینکه تهران از لحاظ خدمات بهداشتی یکی از فقیرترین نقاط کشور 
است با وزارت بهداشت صحبت شــده تا شهرداری برای ساخت 

پایگاه ها و مراکز بهداشتی درون محلات کمک کند.

ارتباط کاری وسیع شهرداری و دادگستری
رئیس کل دادگستری استان تهران نیز دیروز در نشست با سکاندار 
پایتخت گفت: »دادگستری و شــهرداری به لحاظ ماموریت ها 
و وظایف در ارتباطی تنگاتنگ هســتند و در معضلات شهری و 
پرونده هایی که از رهگذر فعالیت ها و اقدامات شهری در دستگاه 

قضایی تشکیل می شود، ارتباط وسیعی با یکدیگر دارند.«
علی القاصی با بیــان اینکه از نظر پیچیدگی هــا و ابعاد مختلف 
نمی توان مدیریت شهری تهران را با سایر کلانشهرها مقایسه کرد، 
افزود: »هم اکنون مدیریت ارزشی و انقلابی و روحیه جهادی تیم 
مدیریت پایتخت مسئله ای بسیار مهم است که در اقدامات دستگاه 
قضایی نیز مؤثر خواهد بود. هر چه نظارت ها هدفمندتر، قانونمندتر 
و هوشمندتر و صیانت از بیت المال و حقوق عمومی بیشتر باشد، 

شاهد ورودی پرونده کمتری به دستگاه قضایی خواهیم بود.« 
القاصی با بیان اینکه طبیعت کار در مجموعه شهرداری و حجم 
فعالیت های مالی در آن به نحوی اســت که شــاهد پرونده های 
کلان و مهمی در دستگاه قضایی هســتیم، ادامه داد: »باید برای 
احکام تخریب یک کارگروه تشکیل شود.«  به گفته القاصی یکی 
از موضوعات مغفول مانده، قانون پیش فروش ســاختمان است؛ 
»پرونده های زیادی تشکیل شده که نشــان دهنده اختلافات با 
انبوه سازان است؛ درحالی که قانون ظرفیت خوبی را مطرح کرد که 
این مسئله حتما باید به موجب سند رسمی باشد و نقش شهرداری 
در نظارت بر عملیات ساخت نیز مؤثر است. در این صورت می توانیم 
از بسیاری از این مشکلات پیشــگیری کنیم.« القاصی با اشاره 
به اینکه پرونده هایی که دچار اطاله شــدند را بــه ما اعلام کنید 
تا اقدامات لازم برای آنها انجام شــود و رسیدگی به پرونده ها در 
این باره هم به نفع دادگستری، هم شهرداری و هم شهروندان است، 
افزود: »ساختمان های ناایمن نیازمند یک اولویت گذاری است تا با 
اولویت سراغ آنها برویم تا ایمن سازی  آنها انجام و مخاطرات شان به 
حداقل برسد. ما این آمادگی را داریم تا همکاران ما براساس گزارش 

شهرداری و پیشنهاد آنها در استان به این مسئله ورود کنند.«

 حمیدرضا صارمی
 معاون شهرسازی و معماری 

شهرداری تهران
در زمان هایــی کــه بحران هــای اجتماعی 
شــکل می گیرد، یــک نوع ساخت وســاز 
توده وار انجام می شود و هیچ فرد متنفذ 
یا صاحب قدرتی در آن دست ندارد. خدا 
را شــکر هم  اکنون وضعیت ثبات دارد و 
ساخت وســاز غیرمجــاز نداریــم. عمــده 
آنهایی هم که انجام شده تخریب شده و 
مابقی آن نیز تخریب خواهد شد. یعنی 
سازندگان غیرمجاز بدانند که شهرداری 
درخصــوص ســاخت و ســاز غیرمجــاز با 

کسی مصامحه ندارد.

 سیدجعفرتشکری  هاشمی
 رئیس کمیسیون عمران و حمل ونقل 

شورای شهر تهران
ســال آینده،»طــرح ترافیــک« تغییــر 
می کنــد و بــه ایــن منظــور، برگــزاری 
جلســات کارشناسی آغاز شــده است. 
یکــی از اهدافــی کــه در ایــن بازنگــری 
مدنظــر داریــم، امــکان برخــورداری 
شهروندان از حقوق برابر در زمینه مزایا 
و محدودیت های طــرح ترافیک تا جای 
ممکن اســت و در اصلاح طرح ترافیک 
باید به نحوی عمل کنیم که سر زندگی 
را به مرکز شهر بازگردانیم؛ چرا که یکی 
از معضــلات مناطــق مرکــزی شــهر، 
شــب مردگی ایــن مناطــق بــه واســطه 
ســکونت حداقلــی شــهروندان در ایــن 

محدوده است.

نایــب  رئیــس شــورای شــهر تهــران 
گفــت: »توزیــع آســفالت در تهــران 
در ۶ مــاه ابتدایــی امســال نســبت 
به مدت مشــابه ســال قبل، رشد قابل 
توجهــی داشــته؛ به طوری کــه مثــلا در 
منطقه۱۷آســفالت ریزی نســبت بــه 
گذشته چند برابر شده است.«  پرویز 
سروری ادامه داد: »یکی از موضوعات  
مهم، آســفالت محلات است. عموما  
بــه آســفالت شــاهراه ها، بزرگراه هــا و  
آزادراه هــا توجه می شــود، اما قــرارگاه 
خدمــات موجــب شــده تــا مــردم آثــار 
خدمات را در کوچه و محلات مشاهده 

کنند.« 

شهردار منطقه۱۱ تهران از اتمام فاز اول 
پــروژه پیــاده راهســازی میــدان وحدت 
اسلامی و شروع دومین فاز آن خبر داد. 
سیدمحمد موسوی گفت: »به منظور 
ایجاد دسترسی مناســب برای عابرین 
پیــاده و کنتــرل ترافیک، ضلــع غربی و 
شــرقی میدان وحــدت اســلامی در فاز 
اول پیاده سازی  شــد. این فاز از پروژه با 
ســنگ کوبیک ۱۰در۱۰ پیاده راهسازی 
شده و فاز دوم آن نیز در حال اجراست. 
پیــاده راهســازی ضلــع شــرقی و غربی 
میدان، شامل بازارچه ترخانی، خیابان 
شــیخ بهایی و خیابان فــروزش بوده که 
تکمیل شــده اســت. هم اکنون هسته 
مرکزی این میدان، در حال کنده کاری 
آسفالت و اجرای سنگ فرش است که 
تا۴۰روز آینده به اتمام خواهد رسید.« 

6
ماه

40
روز

نقل قول خبر

عکس خبر

عدد خبر

مدیریت شهر

زاکانی: به دنبال بستن دست و پای روابط خاص در تهران هستیم
شهردار تهران در حاشیه یکصدوهشتمین جلسه شورای اسلامی شهر با اشاره به انتخاب ۹7درصد 
از مدیران شهرداری از داخل بدنه، خاطرنشان کرد: »احکام مدیران به صورت یک ساله صادر شده 
بود که البته حکم بخش عمده ای از آنها تمدید شد. همه می دانند که یک روز را هم نباید برای رسیدن 
به اهداف مطروحه از دست بدهند.«علیرضا زاکانی در جمع خبرنگاران با اشاره به تغییر مدیریت در 
مترو گفت: »باید به سمتی برویم که بخش هلدینگ و بهره برداری مترو با یکدیگر هماهنگی داشته 
باشند که اکنون این هماهنگی کامل وجود دارد.« او درخصوص مشوق های ساخت وساز بیان کرد: 
»نمای ساختمان یکی از گلوگاه های صدور پروانه است و بر همین اساس 2جنس کار دنبال شد؛ یکی از 
این موارد نماهای الگو بودند که مورد تأیید کارشناسان است و بر این مبنا افراد می توانند نمای خود را 
از میان آنها انتخاب کنند. برای اینکه نما در کمیته انتخاب شود باید کار بسیار سریع تر صورت گیرد. 
پس از تأیید نمایی که توسط سازنده ارائه می شود، موضوع سریعا به خزانه کمیته نما وارد و منجر 
می شود که از خلاقیت افراد حمایت شود.« شهردار با بیان اینکه بهترین نما آن است که برای شهر 
هویت ایجاد کند و تاریخ کشور را جلوه دهد، یادآوری کرد: »در گذشته بدون در نظر گرفتن سرانه ها، 
ساخت وساز صورت گرفته و هزینه هایی بر تهران تحمیل و احکامی صادر شده است که هزینه های 
بسیاری روی دوش مردم قرار گرفت. برای مثال در نفرآباد محیط بی دفاع شهری ایجاد شد.« زاکانی 
افزود: »ما قاعده ای قرار دادیم تا براساس آن به سمت مردم و آبادانی شهر حرکت کنیم که این قاعده 
منجر به ایجاد رانت نمی شود. باید دست و پای روابط خاص را در تهران بست و ما بر همین اساس 
برنامه ای را در دستور کار قرار دادیم که به مردم ظلم نشود. چندین دهه است که مشکلات و گره هایی 

برای مردم ایجاد شده و ما به دنبال باز کردن گره ها هستیم.«
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